
 
 
 
 
  VRAGEN 
 
door de leden van de raad gesteld overeenkomstig artikel 38 van het Reglement van 
Orde voor de vergaderingen van de raad van de gemeente Groningen. 
 
2010 – Nr. 16. 
 
VRAGEN van het CDA van de heer B.H. Koops en de heer J. Seton betreffende 
problemen peuterspeelzalen. 
(Binnengekomen: 26 januari 2010). 
 
 
OOG meldt vandaag dat de peuterspeelzalen in de stad Groningen in de problemen 
zitten doordat het aantal peuters in de peuterspeelzalen vorig jaar sterk is terug-
gelopen. Als reden voor deze terugloop wordt aangegeven dat ouders er vaker voor 
kiezen hun kinderen onder te brengen in een vorm van kinderopvang dan in een 
peuterspeelzaal.  
 
Verder meldt OOG dat het COP enkele peuterspeelzalen wil gaan sluiten, waarbij de 
personele gevolgen gezamenlijk met de gemeente worden opgelost. Daarnaast is de 
gemeente als belangrijkste subsidieverstrekker direct betrokken bij het peuter-
speelwerk. 
 
De CDA-fractie is ongerust over de hierboven omschreven ontwikkelingen en stelt 
hierover de volgende vragen: 
 
1. Kunt u bevestigen dat er peuterspeelzalen worden gesloten vanwege terugloop 

van het aantal ingeschreven peuters? Zoja, kunt u aangeven hoeveel en welke 
peuterspeelzalen worden gesloten? 

2. Is onderzocht waarom ouders steeds vaker kinderopvang kiezen in plaats van 
peuterspeelzalen? Zijn dat financiële of ook andere redenen? 

3. Indien dit niet onderzocht is, is het dan niet raadzaam dit eerst te doen voordat er 
peuterspeelzalen worden gesloten? 

4. Indien dit wel onderzocht is, wat zijn de uitkomsten hiervan? 
5. Lopen we met sluiting van peuterspeelzalen niet het risico dat een belangrijke 

wijkvoorziening, ook in sociaal opzicht, wordt opgeheven? 
 
 
Het college beantwoordt de vragen als volgt: 
 

Groningen, 2 februari 2010. 
 

Op 26 januari jongstleden heeft de CDA-fractie een aantal vragen gesteld over de 
problematiek rondom peuterspeelzalen. Er bestaat een nauwe relatie tussen het 
uitvoeringsplan "Kansen voor jonge kinderen" en de notitie "Korte termijn 
ontwikkelingen COP", die 3 februari in de Raadscommissie Onderwijs en Welzijn 
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worden behandeld en de door u gestelde vragen. Onderstaand treft u de 
beantwoording op uw vragen aan.  
 
1. Ja, hiervoor verwijzen wij naar de bestuurlijke overleggen die in het najaar van 

2009 hebben plaatsgevonden tussen ons college en de COP-groep. In onze brief 
van 21 januari en het daarbij horende bedrijfsplan (pagina 11) van het COP 
wordt hier nader op ingegaan.  
Het COP heeft in haar bedrijfsplan aangegeven dat de kostenreductie o.a. zal 
worden gerealiseerd door het verminderen van het aantal locaties van 
peuterspeelzalen.  
Daarbij is duidelijk dat het voornemen is om alleen peuterspeelzalen te sluiten óf 
samen te voegen op die plekken waar onvoldoende behoefte is aan capaciteit. 
Op dit moment is nog niet helder welke locaties dit zullen zijn. In het uit-
voeringsplan dat het COP op korte termijn opstelt zal worden aangegeven welke 
locaties eventueel in aanmerking zullen komen voor sluiting. 

 
2. Zowel landelijk als door het COP zelf is onderzoek uitgevoerd naar de wensen 

van ouders. Voor een bepaalde groep ouders (vanaf modaal inkomen) is de 
ouderbijdrage voor het peuterspeelzaalwerk in verhouding hoger dan voor de 
kinderopvang. Er is een financieel voordeel voor ouders: vanwege kinder-
opvangtoeslag via de Belastingdienst. Daarnaast heeft de kinderopvang een 
aantal praktische voordelen ten opzichte van het huidige aanbod 
peuterspeelzaalwerk. 

 
3. Wij hebben de achterliggende maanden intensieve gesprekken met het COP 

gevoerd. Voor de uitkomsten hiervan verwijzen we nogmaals naar onze brief 
van 21 januari jl. en het bedrijfsplan van het COP. Wij zijn van mening dat de 
situatie hiermee goed is onderzocht. 

  
4. Zie vraag 3. 
 
5. Dat willen we voorkomen. Zie hiervoor ook het: "Uitvoeringsplan 2010, Kansen 

voor jonge kinderen". Hierin doen wij verschillende voorstellen die moeten 
voorkomen dat de peuterspeelzaal als wijkvoorziening uit onze stad verdwijnt.  

 
 

 
 
 
 
 
 
 


